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Zespół ds. Reformy Zasobów Geo-
informacyjnych (tzw. zespół Pię-

taka) pracujący pod kierownictwem 
prof. Grażyny Szpor nad założenia-
mi do nowego prawa geodezyjne-
go wkrótce powinien je przedstawić. 
Konsultacje społeczne, pisanie ustawy 
i rozporządzeń, a w końcu uruchomie-
nie szybkiej ścieżki legislacyjnej w par-
lamencie – to kolejne kroki, których 
należy oczekiwać. W tej chwili trudno 
powiedzieć cokolwiek o ostatecznym 
kształcie proponowanych zmian, ale 
prace są na ukończeniu. 
Ostatnio okazało się natomiast, że ze-
spół pracuje także nad założeniami 
„szybkiej” nowelizacji Prawa geodezyj-
nego i kartograficznego w części do-
tyczącej inwentaryzacji ewidencji sieci 
uzbrojenia podziemnego. Idee przyświe-
cające proponowanym zmianom to m.in.:
Geodeci uprawnieni, tak jak do tej po-
ry, mają zagwarantowane prawo do wy-
konywania wszystkich inwentaryzacji.
Zadania te wykonują wyłącznie na 
zlecenie gestorów sieci. Prace finansuje 
gestor. Operaty z pomiarów, sporządza-
ne według obowiązujących w geodezji 
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standardów, mają być przekazywane do 
właściwych gestorów bez zbędnych kont-
roli i potwierdzeń w ODGiK. Całą od-
powiedzialność za jakość przekazywa-
nych danych i poprawność wykonanych 
pomiarów ponoszą wyłącznie geodeci 
(firmy geodezyjne). 
Gestorzy sieci (pod odpowiedzialno-
ścią cywilną i karną) mają przekazywać 
bazy danych swoich sieci do starosty.
Wymiana informacji o sieciach po-
między gestorami oraz geodetami (dla 
innych prac geodezyjnych) odbywa się 
wyłącznie za pośrednictwem starostów 
i jest bezpłatna.
Starosta udostępnia informacje o prze-
biegu sieci jako informację publiczną 
w internecie.
Starosta ewidencjonuje przebiegi 
wszystkich nowo projektowanych i mo-
dernizowanych sieci. Zaewidencjono-
wanie ich przebiegu jest warunkiem ko-
niecznym do uzyskania pozwolenia na 
budowę.
Więcej na stronie www.geoforum.pl 
(20 i 23 czerwca).

JERZY PRZYWARA

Podsekretarz stanu w Mini-
sterstwie Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji Piotr Piętak 
11 czerwca wysłał do pre-
miera Jarosława Kaczyńskie-
go pismo w sprawie likwida-
cji GUGiK. Jego zdaniem 
obecna sytuacja, zwłaszcza 
jeżeli weźmie się pod uwagę 
konieczność wdrożenia dyrek-
tywy INSPIRE czy chociaż-
by realizację wielu inwestycji 
związanych z Euro 2012, wy-
musza wprowadzenie głębo-
kich zmian w funkcjonowaniu 
branży. Deklarując swój za-
miar, odniósł się do przeszkód, 
jakie napotyka przy próbie 
zreformowania geodezji. Tuż 
po powołaniu przez niego Ze-
społu ds. Reformy Zasobów 
Geoinformacyjnych klub PiS 
zorganizował konferencję, któ-

PLANY LIKWIDACJI GUGiK
ra jego zdaniem wykazała, jak 
ludzie są manipulowani przez 
oligarchię postkomunistyczną. 
Minister zaznaczył przy oka-
zji, że jego decyzja nie ma nic 
wspólnego z osobami obec-
nego GGK Wiesława Potra-
peluka i wiceprezesa Adama 
Iwaniaka, których wysiłek 
i pracę docenia. Według nie-
go likwidacja GUGiK ma być 
świadectwem tego, że pewna 
epoka związana z funkcjono-
waniem PRL-owskiej ustawy 
Prawo geodezyjne i kartogra-
ficzne się skończyła. 
W połowie czerwca na stro-
nie internetowej MSWiA opu-
blikowano też oświadczenie 
ministra Piętaka dotyczące re-
formy funkcjonowania geode-
zji. Stwierdza w nim, że „funk-
cjonowanie GUGiK musi ulec 

zmianie w związku z prze-
niesieniem tego urzędu do 
MSWiA, które odpowiedzial-
ne jest także za informatyza-
cję administracji publicznej. 
Reforma prawa geodezyjne-
go oraz funkcjonowania GU-
GiK-u musi być skorelowana 
z ogólną reformą państwa 
polegającą na wytworzeniu 
relacji poziomych pomiędzy 
poszczególnymi minister-
stwami i urzędami central-
nymi. IV Rzeczpospolita bę-
dzie państwem »sieciowym« 
opartym o budżet zadanio-
wy, a nie państwem »resorto-
wym«. Informacja w państwie 
jest dobrem wspólnym admi-
nistracji, a nie przedmiotem 
handlu pomiędzy różnymi or-
ganami państwa”. 

JERZY PRZYWARA, MSWiA

OŚWIADCZENIE
PRZEDSIĘBIORCÓW
15 czerwca posekretarz 
stanu w MSWiA Piotr Pię-
tak spotkał się z Radą Fe-
deracji Organizacji Przed-
siębiorców Geodezyjnych 
w celu skonsultowania za-
łożeń do prawa geode-
zyjnego oraz do projektu 
jego nowelizacji w zakre-
sie GESUT. W oświadcze-
niu wydanym po spotkaniu 
Rada zapewniła ministra, 
że polskie wykonawstwo 
geodezyjne jest zaintere-
sowane jak najszybszym 
przeprowadzeniem reform 
w geodezji, w tym uchwa-
leniem w trybie nadzwy-
czajnym ustawy Prawo 
geodezyjne i katastralne. 
Pełna treść oświadcze-
nia na www.geoforum.pl 
(18 czerwca).

ŹRÓDŁO: FOPG

W ostatnich sondach na www.geoforum.pl 
pytaliśmy o kilka spraw związanych z organi-
zacją administracji geodezyjnej. Jedną z nich 
była likwidacja Głównego Urzędu Geodezji 
i Kartografii. Poniżej odpowiedzi internautów.

Oprac. red.

NASZE SONDY 
NA GEOFORUM.PL

BŁĘDEM, BO:

obniży rangę 
zawodu 
19%

to efekt gry  
polityków, a nie 
przemyślana  
decyzja 
35%

i tak trzeba  
go czymś  
zastąpić 
20%

KONIECZNA, BO:

uzdrowi  
administrację  
geodezyjną 
14%

usuwa 
pozostałości 
komunizmu 
8%

jest zgodna z ideą  
„taniego państwa” 
4%

LIKWIDACJA GUGiK JEST ...


